
جمله تئاتر، سینما، هنرهای تجسمی، ادبیات و 
موسیقی آشنایی داشته باشد، این درحالی است 
که در ســال های قبل کمتر با چنین مسئله ای 
مواجه بوده ایم و گســتره این اطلاعات در حد 

معلومات عمومی بوده است.
ایــن پژوهشــگر می افزاید: آنچه مســلم 
اســت این که وزیر باید محیط به مسائل هنر و 
هنرمندان در شاخه های مختلف باشد تا بداند 
به فراخور هر هنر، چه خط مشی و سیاست هایی 
را تعیین کند کــه به نفع آن هنر باشــد. البته 
انتخاب معاونین وزیر نیز دراین زمینه بی تاثیر 
نیست و اگر وزیر معاونین مســلط و با دانش را 
درکنار خود داشته باشد، این امر درارتقاء امور 

فرهنگی جامعه نقش زیادی خواهد داشت. 
جاوید در ادامه با تاکید بر این مهم که دانش 
صرفا با تحصیلات دانشگاهی حاصل نمی شود، 
می گوید: با این حال هرچند آدم هایی هستند که 
مدیریت هنر خوانده و اصلا دکترای این رشته را 
دارند اما هیچ گاه درچنین سمت هایی ازحضور 
آنها بهره گرفته نمی شود و سوال اصلی درهمین 
نکته اســت که چرا از دانش و تخصص چنین 

آدم هایی دروزارت فرهنگ استفاده نمی شود؟

سینمای کودک نیازمند حمایت 
بیشتری است 

عبدالرضا فیروزان کارگــردان تلویزیون از 
دیگر هنرمندانی اســت که دربــاره معیارهای 
انتخاب وزیر فرهنگ وارشاد اسلامی می گوید: 
من در حوزه خودم صحبت می کنم؛ مهم ترین 
مسئله درحال  حاضر این است که فیلمسازانی 
که تازه درابتدای راه هســتند و یک یا دو فیلم 
یا سریال ســاخته اند مورد حمایت قرار بگیرند 
تا امکان ساخت فیلم های بعدی خود را داشته 
باشند. البته آنچه می گویم تنها مختص سینما 
و تلویزیون نیست و در شاخه های دیگر هنر هم 
ضرورت دارد، اینکه از جوانان مستعد دستگیری 

و حمایت شود. 
این کارگردان تاکید می کند: درعین حال، 
ســینمای کودک ونوجوان به زعم من چندین 

سال است که درمحاق قرارگرفته و به آن شکلی 
که باید به آن حمایت و توجه نمی شود. درحالی 
که ظرفیت گسترده ای در این زمینه داریم که با 
برنامه ریزی و فراهم کردن بســترهای مناسب، 
می توان گام های موثرتری دراین حیطه برداشت. 
ایــن نویســنده کارگــردان با اشــاره به 
ضرورت حمایت از فیلمنامه نویســنان اضافه 
می کند: حمایت از مقوله فیلمنامه نویســی و 
فیلمنامه نویســان از دیگر موضوعاتی اســت 
که وزیــر جدید می توانــد آن را مــورد توجه 
قراردهد. تجربه نشــان داده است که سه ضلع 
کارگردان، تهیه کننده و فیلمنامه نویس همواره 
درخشــان ترین آثار را ارائه کرده اند، اتفاقی که 
درسال های اخیر به ندرت با آن مواجه بوده ایم. 
اگر شرایطی فراهم شود که فیلمنامه نویسان در 
ژانرهای مختلف به خلق آثار خود بپردازند، طبعا 

چشم انداز سینمای ایران پربارتر خواهد شد. 

امان از موازی کاری ها

ســعید ذهنی آهنگســاز نیز با اشــاره به 
مشکلات و معضلاتی که سال ها در حوزه هنر و 
اختصاصا موسیقی وجود دارد می گوید: مسئولان 
فرهنگی باید این نکتــه را بدانند که الان دیگر 
مانند گذشته نیســت؛ اگر به عنوان مثال ساز 
در تلویزیون نمایش داده نشــود، گســتردگی 
ارتباطات و دسترســی به منابع بین المللی به 
حدی بالا اســت که تمام جوان ها نوجوانان در 
هر ســنی به هرچیزی که نیاز داشته باشند با 
یک جست وجوی ساده می توانند به آن دست 
پیدا می کننــد. وی تاکید می کنــد: ماجرا این 
اســت که اگر ما در رســانه خودمان این ساز را 
نشان ندهیم افراد آن را جست وجو می کنند و از 
شبکه های دیگر یا در یوتیوب با اجرای بهترین 
اساتید جهانی آن را تماشا می کنند. آقای وزیر 
محترمی که از ارکان اصلی سیاست گذاری های 
فرهنگی قلمداد می شــوند باید به این نکات و 
مشــکلات توجه کند. این هنرمند در خاتمه با 
اشــاره به موازی کاری های بین دســتگاهی به 
عنوان آسیب جدی دیگر یاد می کند و می افزاید: 
وزیر باید تلاش کند که این موازی کاری درباره 
نظارت بر امور فرهنگی حل شود، ارشاد مجوز 
می دهد، تلویزیون مجــوز نمی دهد، تلویزیون 
مجوز می دهد، حوزه هنری اجــازه نمی دهد، 
حوزه هنری و ارشــاد و تلویزیــون همه اجازه 
می دهند بقیه نهادها اجــازه نمی دهد. تکلیف 
موســیقی و اهالی آن باید مشخص باشد تا هر 
نهاد و مجموعه ای اجازه ی ورود و نظارت بر آن 

را به خود ندهد.

ضرورت عرضه جهانی
 هنر ایرانی-اسلامی

علی رضا مقصودی مدیر شــبکه رادیویی 
جوان با اشاره به انتظارات از وزیر فرهنگ آینده 
می گوید: وزیر باید هنرهای هفتگانه را بشناسد. 
یعنی از هنر موســیقی تا هنر حرکات نمایشی 
از هنرهای ترســیمی تا هنرهای تجسمی و از 
هنرهای ادبی و نمایشی و ســینما باید سر در 
بیاورد. از این جهت ما وزیــری می خواهیم که 
هنرشناس باشــد و بتواند با اهالی هنر به  نوعی 
ارتباط برقرار کند تا آن مزیت نســبی افراد که 
هنرمندی آن هاســت مورد توجه قرار بگیرد نه 
مزیت های سیاسی، ســلیقه ای که استعدهای 
هنری را به حاشیه ببرد. این مدیر فرهنگی اضافه 
می کند: وزیر فرهنگ آینده باید در حوزه هنر و 
رسانه هم مسلط باشد هم بتواند در مجموعه هایی 
که ذیل دولت هستند در این حوزه ها تحولات 
اساسی بوجود بیاورد. ما باید بتوانیم هنر ایرانی 
-  اسلامی و تمدن بزرگ خودمان را اول به جامعه 
خودمان نشــان دهیم و بعــد آن را به جهانیان 
عرضه کنیم.  علی رضا مقصودی در پایان تاکید 
می کند: هر آن کسی که به  نوعی بخواهد ساحت 
هنر و رســانه را ممزوج با سیاســت های فردی 
و گروهــی از نــوع گروهی محــدود و جناحی 
کند این فضای کشــور را نه  تنها به سمت هنر و 
فرهنگ سوق نمی دهد بلکه برخلاف آن حرکت 
می کند. همچنین در انتخاب مشاوران رسانه ای 
و فرهنگی نیز نگاهی فراجناحی داشته باشد، چرا 
که ما در دنیای امروز با یک جنگ هیبریدی یا 
جنگ ترکیبی در فضای رسانه روبرو هستیم که 
ابزارهای مختلف رســانه ای در آن نقش آفرینی 
می کنند ولی پشت آن، تیم های رسانه ای قوی 
هســتند که با دقت دارند برعلیــه ملت ایران و 
منافع ایران نقشه می کشند. پس وزیر فرهنگ 
در این زمینه هم باید خودش را مسلط بداند و از 
اهالی رسانه ای استفاده کند تا بتواند هنرمندانه از 

ساحت ملت ایران دفاع کنند.

کار حوزه نشر از سرم تراپی گذشته و 
نیازمند اهدای خون است

وزیر باید تلاش 
کند که این موازی 
کاری درباره نظارت 
بر امور فرهنگی حل 
شود، ارشاد مجوز 
می دهد، تلویزیون 
مجوز نمی دهد، 
تلویزیون مجوز 
می دهد، حوزه هنری 
اجازه نمی دهد، حوزه 
هنری و ارشاد و 
تلویزیون همه اجازه 
می دهند بقیه نهادها 
اجازه نمی دهد
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